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အန္စီေအ အလုပ ္ျဖစ္ေနသလား 

            BNI-MPM (Hnin Ko) 

 

ျမန္မာ့ၿငိမ္းခ်မ္းေရးျဖစ္စဥ္တစ္ခုလုံး၏ သမိုင္း၀င္အေျခခံအုတ္ျမစ္အျဖစ္ မွတ္တမ္းျပဳထားခ့ဲသည့္ တစ္ႏုိင္ငံလံုး 

ပစ္ခတ္တိုက္ခုိက္မ ႈ ရပ္စေဲရးသေဘာတူစာခ်ဳပ္ (Nationwide Ceasefire Agreement-NCA)ကို ဦးသိန္းစိန္ အစုိးရႏွင့္ 

တုိင္းရင္းသား လက္နက္ကိုင္ အဖြ႕ဲ(၈)ဖြဲ႕အၾကား ၂၀၁၅ခုႏွစ ္ေအာက္တုိဘာလ ၁၅ရက္တြင္ လက္ မွတ္ ေရးထိုးခဲ့သည္။ အခန္း 

(၇)ႏွင့္ အပိုဒ္ (၃၃)ပုိဒ္ပါေသာ NCA အတြက္ အစိုးရႏွင့္ တိုင္းရင္းသား လက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕ (၁၇)ဖြဲ႕အၾကား (၁၇)လၾကာ 

ေဆြးေႏြးညိႈႏိႈင္းခဲ့ရၿပီး အမွန္တကယ္လက္မွတ္ေရးထိုးၾကခ်ိန္တြင္ ေတာ့ အဖြ႕ဲ(၈)ဖြဲ႕ကသာ လက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ သည့္အတြက္ 

NCA အစား 8-CA ဟု ေ၀ဖန္ခဲ့သူမ်ားပင္ ရွိခဲ့သည္။ စစ္ေရး၊ တိုင္းရင္းသားအေရးေလ့လာ သုံးသပ္သူမ်ား၏ အဆိုအရ NCA 

တြင္ပါ၀င္ လက္မွတ္ ေရးထိုးၾကေသာ တုိင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕(၈)ဖြဲ႔ ၏ တပ္အင္အားသည္ ျမန္မာျပည္တြင္းရွိ 

အမွန္တကယ္ လက္နက္ကိုင္ အဖြ႕ဲအစည္းအားလုံး၏ (၂၀)ရာခိုင္ႏႈန္း ခန္႔သာ ရိွႏုိင္ေၾကာင္း တြက္ဆၾကပါသည္။ 
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မည္သို႔ပင္ျဖစ္ေစ ၂၀၁၅ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလအတြင္း က်င္းပေသာ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္တြင္ ကန္႔ကြက္သူမရိွ 

အတည္ျပဳခ့ဲသည့္ NCA သည္ စစ္ေရးပဋိပကၡမ်ားအား ႏုိင္ငံေရးနည္းျဖင့္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးညိႈႏႈိင္းကာ အေျဖ ရွာႏိုင္ေရး 

တံခါးေပါက္တစ္ခု ျဖစ္လာခ့ဲပါသည္။  

NCA အရ စစ္ဘက္ဆုိင္ရာ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားႏွင့္ စစ္ဘက္ ဆုိင္ရာ က်င့္၀တ္မ်ားကို လိုက္နာမႈရွိေစရန္အ တြက္ 

ပစ္ခတ္တိုက္ခုိက္မႈရပ္စေဲရးဆိုင္ရာ ပူးတြေဲစာင့္ၾကည့္ေရးေကာ္မတီ(Joint Monitoring Committee-JMC) ကို 

တပ္မေတာ္ဘက္ႏွင့္ တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕တို႔မွ ႏွစ္ဖက္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ႏွင့္အတူ ၎တို႔ခန္႔အပ္ေသာ အရပ္သား 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားပါထည့္သြင္းကာ ဖြဲ႕စည္းခဲ့သည္။ ထို႔အျပင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးျဖစ္စဥ္ႀကီးတစ္ခုလုံးကို အေကာင္အထည္ ေဖာ္ႏိုင္  

ေရးအတြက္ အားလုံးပါ၀င္သည့္ ႏိုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြမဲ်ားက်င္းပႏိုင္ရန္ ျပည္ေထာင္စုၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဆြးေႏြးမႈ ပူးတြေဲကာ္မတီ 

(Union Peace Dialogue Joint Committee-UPDJC) ကိုလည္း ဖြဲ႕စည္းခဲ့သည္။ 

တစ္ဆက္တည္းတြင္ NCA လက္မွတ္ေရးထိုးထားေသာ တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕အစည္းမ်ားအေနျဖင့္ 

သက္ဆုိင္ရာအပစ္ရပ္နယ္ေျမမ်ားအတြင္း ပညာေရး၊ က်န္းမာေရး၊ လူမႈေရး၊ စီးပြားေရး၊ သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္ ထိန္းသိမ္းေရး၊ 

တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးမ်ား၏ ဘာသာစကား၊ စာေပႏွင့ ္ယဥ္ေက်းမႈထိန္းသိမ္းျမွင့္တင္ေရး၊ ေဒသ ဆိုင္ရာ တည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းေရးနွင့္ 

တရားဥပေဒစိုးမိုးေရး၊ ေဒသဖြ႕ံၿဖိဳးေရးႏွင့္ မူးယစ္ေဆး၀ါးတုိက္ဖ်က္လုပ္ငန္း မ်ားအတြက္ ႏွစ္ဖက္ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ၾကရန္ဆို 

သည့္ အခ်က္လည္း NCA စာခ်ဳပ္တြင္ ပါ၀င္လက္မွတ္ေရးထိုး ခဲ့ၾကသည္။ 

ခ်ဳပ္၍ဆိုရေသာ္ အခန္း(၇)ခန္းႏွင့္ အပုိဒ္(၃၃)ပုိဒ္ပါ NCA သည္ ျမန္မာျပည္တြင္း စစ္ေရးပဋိပကၡမ်ားရပ္ဆိုင္းၿပီး 

အမွန္တကယ္ၿငိမ္းခ်မ္းေရးရရွိေရးအတြက္ တံခါးေပါက္တစ္ခုဟုဆိုႏုိင္ေသာ္လည္း ျမန္မာႏိုင္ငံအတြင္း တုိက္ပြဲပဋိပကၡမ်ား 

အမွန္တကယ္ရပ္ဆုိင္းသြားခ့ဲသလား၊ ျပည္တြင္းစစ္ေၾကာင့္ ေနရပ္စြန္႔ခြာထြက္ေျပးၾကရေသာ စစ္ေဘးသင့္သူမ်ား (IDPs) 

အေနျဖင့္ ေနရပ္ျပန္ႏိုင္ၾကၿပီလား၊ စစ္ပြဲအတြင္း အသုံးျပဳခဲ့ၾကေသာ ေျမျမဳပ္မိုင္းမ်ားကို ရွင္း လင္းေနၿပီလား၊ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ 

အနာဂတ္ဖက္ဒရယ္ဒီမုိကေရစီစနစ္ဆီသို႔ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးေရးခရီး မည္မွ်ေပါက္ ေရာက္ခဲ့ၿပီလဲ၊ စေသာ ေမးခြန္းမ်ားက NCA ၏ 

တန္ဖုိးကို တြက္ခ်က္ေပးေနလိမ့္မည္ဟု ယူဆရပါသည္။ 
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ႏွစ္အလိုက္ တိုက္ပြမဲ်ားအေျခအေန 

 

BNI(Burmar News International)၏ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေစာင့္ၾကည့္အဖြဲ႕(Myanmar Peace Monitor-MPM)တြင္ ေဖာ္ျပခဲ့ၿပီး 

လစဥ္ စာရင္းမ်ားအရ ႏွစ္အလိုက္ တုိက္ပြဲျဖစ္ပြားမႈမ်ားကို ရႈၾကည့္ပါက NCA လက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့သည့္ ၂၀၁၅ခုႏွစ္သည္ 

တိုက္ပြဲျဖစ္ပြား မႈအျမင့္ဆုံးႏွစ္ျဖစ္ခဲ့ပါသည္။ ထူးျခားခ်က္အျဖစ္ ၂၀၁၅ခုႏွစ ္ တစ္ႏွစ္တည္းတြင္ပင္ NCA လက္မွတ္မထိုးခင္ႏွင့္ 

NCA လက္မွတ္ထိုးၿပီးအခ်ိန္မ်ားထက္ တုိက္ပြဲမ်ားျဖစ္ပြားခဲ့ပါ သည္။ ၂၀၁၃ခုႏွစ္ကေတာ့ တိုက္ပြဲျဖစ္ပြားမႈ ဒုတိယအျမင့္ဆုံးႏွစ္ 

အျဖစ္ ရပ္တည္ခဲ့ပါသည္။ 

ႏွစ္အလိုက္ ၿခံဳၾကည့္ေသာ္ NCAလက္မွတ္ေရးထိုးၿပီးေနာက္ပုိင္း တိုက္ပြဲမ်ားေလ်ာ့က်သြားသည္ကို ေတြ႕ရေသာ္လည္း 

တိုက္ပြဲမ်ားလုံး၀ရပ္တန္႔သြားခဲ့ျခင္းမရိွေသးသလို သိသာစြာေလ်ာ့က်သြားသည္ဟုလည္း ဆုိရန္ခက္ခဲ ပါသည္။ အေၾကာင္းဆိုရ 

လွ်င္ ၂၀၁၉ခုႏွစ္ ဇန္န၀ါရီလ ၄ရက္ေန႔၊ ရခိုင္ျပည္နယ္ရွ ိ ရစဲခန္းအခ်ဳိ႕အား ရကၡိဳင့္တပ္မေတာ္(ULA/AA)မွ ၀င္ေရာက္ 

တိုက္ခုိက္ခဲ့ခ်ိန္မွစတင္ကာ ယေန႔အထိ တိုက္ပြဲမ်ားျဖစ္ပြားေနဆဲျဖစ္ပါသည္။ 

၂၀၁၈ခုႏွစ္အတြင္း NCAလက္မွတ္ေရးထိုးထားသည့္ ရွမ္းျပည္ျပန္လည္ထူေထာင္ေရးအဖြဲ႕(RCSS/SSA)ႏွင့္ တပ္မေတာ္ 

အၾကား တိုက္ပြဲျဖစ္ပြားသည့္ အႀကိမ္ေပါင္း (၈၀)ေက်ာ္ရိွခဲ့သည္ဟု RCSS/SSAေခါင္းေဆာင္ ဗိုလ္ ခ်ဳပ္ႀကီးယြတ္စစ္က ဆိုခဲ့ပါ 

သည္။ RCSS/SSAသည္ NCAလက္မွတ္ေရးထုိးထားသည့္ အဖြ႕ဲ(၈)ဖြဲ႕တြင္ ဒုတိယ ေျမာက္ အင္အားအႀကီးဆုံးအဖြဲ႕ျဖစ္ပါသည္။ 

အလားတူ NCAလက္မွတ္ထိုးအဖြဲ႕မ်ားအနက္ အင္အားအႀကီးဆုံးဟုဆိုႏုိင္ေသာ ကရင္အမ်ဳိးသားအစည္းအရံုး 

(KNU)ႏွင့္ တပ္မေတာ္အၾကား တိုက္ပြဲမ်ားကလည္း ရပ္တန္႔သြားျခင္းမရိွခဲ့ပါ။ ၂၀၁၅ခုႏွစ္မ ွစတင္ၿပီး ယေန႔အထိ တပ္မေတာ္ႏွင့္ 

KNU အၾကား တိုက္ပြဲျဖစ္ပြားမႈေပါင္း အႀကိမ္ (၅၀)ေက်ာ္ ျဖစ္ပြားခ့ဲပါသည္။ 
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ႏွစ္အလိုက္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမႈ အညႊန္း 

 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္တစ္ေလွ်ာက္ ညိႈႏႈိင္းေဆြးေႏြးရန ္ေတြ႕ဆုံမႈအညႊန္းကို ေထာက္ရႈၾကည့္ပါက ၂၀၁၇ခုႏွစ ္သည္ 

ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမႈအႀကိမ္ေရ အမ်ားဆုံးအျဖစ္ေတြ႕ရွိရပါသည္။ ၂၀၁၇ခုႏွစ၊္ ဇူလႈိင္လ အတြင္း ျပည္ေထာင္စု 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးညီလာခံ -၂၁ရာစုပင္လံု ဒုတိယအႀကိမ္အစည္းအေ၀းက်င္းပႏိုင္ခဲ့သလို ၄င္းမွတစ္ဆင့္ အခ်က္ (၃၇)ခ်က္ပါ 

ျပည္ေထာင္စုသေဘာတူ စာခ်ဳပ္ အစိတ္အပိုင္း(၁)ကုိ ရရွိခဲ့ပါသည္။ အစိုးရအေနျဖင့္ NCA လက္မွတ္မထိုးရေသးေသာ 

တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကုိင္အ ဖြဲ႕မ်ားအား NCA တြင္ ပါ၀င္လာေရး ေဆြးေႏြးမႈမ်ားရိွခဲ့သလုိ NCA အရ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ရမည့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို လည္း ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ခဲ့သည္ကို ေတြ႕ရသည္။ 

၂၀၁၈ခုႏွစ ္ ေဖေဖာ္၀ါရီလထဲတြင္ေတာ့ မြန္ျပည္သစ္ပါတီ(MNSP)၊ လားဟူအစည္းအရံုး(LDU)တို႔ႏွင့္ အစိုးရ အၾကား 

NCAလက္မွတ္ေရးထိုးႏုိင္ခဲ့သည္အထိ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမႈမ်ား၏ တိုးတက္မႈကုိ ျမင္ေတြ႕ခဲ့သည္။ အလားတူ NCA အရ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ရမည့္ ျပည္ေထာင္စုၿငိမ္းခ်မ္းေရးညီလာခံ-၂၁ရာစုပင္လုံအစည္းအေ၀းကိုလည္း တတိယအႀကိမ္အျဖစ္ 

က်င္းပႏိုင္ခဲ့ကာ အခ်က္ (၁၄)ခ်က္ပါ ျပည္ေထာင္စုသေဘာတူစာခ်ဳပ္ အစိတ္အပုိင္း (၂)ကို ရရွိခဲ့ပါသည္။ 

သို႔ေသာ္လည္း ၂၁ရာစုပင္လုံ တတိယအႀကိမ္အစည္းအေ၀းက်င္းပၿပီးေနာက္ပုိင္းတြင္ေတာ့ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္း 

စဥ္ႀကီးတစ္ခုလံုး ရပ္တန္႔သြားရေလာက္သည္အထိ အေျခအေနမ်ားျဖစ္ေပၚခဲ့ပါသည္။ NCAအရ ျဖစ္ေပၚလာသည့္ ျပည္ေထာင္စု 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးညီလာခံကုိ ေလးႀကိမ္အထိ က်င္းပႏုိင္ခဲ့သည့္တိုင္ လံုၿခံဳေရးက႑အတြက္ သေဘာတူညီခ်က္ တစုံတရာ 

မရရိွေသးျခင္းအျပင္ တပ္မေတာ္ဖက္မွ တင္သြင္းလာေသာ တစ္ခုတည္းေသာ တပ္မေတာ္ထားရိွေရးႏွင့္ ျပည္ေထာင္စုမွ 

ခြဲမထြက္ေရးဆိုသည့္ စကားရပ္မ်ားသည္ ပံုမွန္သြားေနေသာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလမ္းခရီးအတြက္ အဟန္႔အတားတစ္ရပ္ 

ျဖစ္ေစခ့ဲသည္။ 
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NCA လက္မွတ္မထိုးခင္ ႏွင့္ လက္မွတ္ေရးထိုးၿပီး တိုက္ပြႏွဲင့္ ေတြ႔ဆံုေဆြးေႏြးမႈ အညြန္း 

 

RCSS/SSAအေနေနျဖင့္ JMC အစည္းအေ၀းမ်ားတြင္ ပါ၀င္မႈကုိ ယာယီရပ္ဆိုင္းခ့ဲသလို KNUအေနျဖင့္လည္း NCA 

အရျဖစ္ေပၚေနေသာ တရား၀င္ေဆြးေႏြးပြမဲ်ားတြင္ ပါ၀င္မႈကို ယာယီရပ္ဆုိင္းလိုက္ၾကသည္။ ထုိ႔ေၾကာင့္ ၂၀၁၈ခုႏွစ္အား ၿငိမ္း 

ခ်မ္းေရးႏွစ္ အျဖစ္ အစိုးရမွ ဟစ္ေၾကြးထားခ့ဲသည့္တိုင္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးျဖစ္စဥ္အတြင္း တရား၀င္ေဆြးေႏြးမႈမ်ားရပ္ဆိုင္းသြားခဲ့ၿပီး 

အလြတ္သေဘာေတြ႕ဆုံမႈအခ်ဳိ႕သာ ရံဖန္ရံခါ ေတြ႕ရပါေတာ့သည္။ 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္အတြင္း တိုက္ပြဲျဖစ္ပြားမႈႏွင့္ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးမႈကို ႏႈိင္းယွဥ္ၾကည့္ပါက မ်ဥ္းၿပိဳင္ကဲ့သို႔ ျဖစ္ေန 

ပါသည္။ ၂၀၁၉ခုႏွစ္၏ (၇)ႏွစ္တာကာလအတြင္းမွပင္ တိုက္ပြဲျဖစ္ပြားသည့္ရက္ေပါင္း (၁၇၀)ေက်ာ္ရွိခဲ့သည့္အတြက္ တိုက္ပြဲျဖစ ္

ပြားမႈမ်ားရပ္တန္႔ဖို႔ဆိုသည္က အလားအလာ နည္းေနသည္။ 

၂၀၁၈ခုႏွစ ္ဒီဇင္ဘာလ ၂၁ရက္မွ ၂၀၁၉ခုႏွစ ္စက္တင္ဘာ ၂၁ရက္အထိ အဆင့္ဆင့္တိုးခ်ဲ႕ကာ စစ္တုိင္းႀကီး (၅)ခုတြင္ 

တပ္မေတာ္စစ္ေရးလႈပ္ရွားမႈမ်ား ယာယီရပ္ဆိုင္းထားေသာ္လည္း နယ္ေျမခ်ဲ႕ထြင္မႈမ်ားႏွင့္ တုိက္ပြဲမ်ား ျဖစ္ပြားေနဆဲျဖစ္သည္။ 

အထူးသျဖင့္ တပ္မေတာ္တစ္ဖက္သက္အပစ္ရပ္နယ္ေျမတြင္ မပါ၀င္ေသာ ရခိုင္ျပည္နယ္ရွ ိ ၿမိဳ႕နယ္တိုင္းနီးပါး တိုက္ပြဲမ်ားျဖစ္ 

ပြားေနပါသည္။ တုိက္ပြဲေၾကာင္ ့ရခိုင္ျပည္နယ္တစ္ခုတည္းတြင္ပင္ စစ္ေဘးေရွာင္ဒုကၡသည္ေပါင္း (၆၀၀၀၀) ေက်ာ္ရွိေနေၾကာင္း 

ရခုိင္တုိင္းရင္းသားမ်ားကြန္ကရက္(REC)က ထုတ္ျပန္ထားသည္။ 
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ႏွစ္အလိုက္ စစ္ေဘးေရွာင္ ေနရပ္စြန္႔ခြာသူမ်ား IDPs အေရအတြက္အညြန္း 

"စစ္ပြဲတစ္ခုတြင္ ပထမဆုံးက်ဆုံးသြားသည္က အမွန္တရားပင္ျဖစ္ေၾကာင္း" လြန္ခဲ့ေသာ ရာစုႏွစ္တစ္ခုက အေမရိကန္ 

အထက္လႊတ္ေတာ္အမတ္ ဟီရမ္ဒဗယူဂၽြန္ဆင္က ေျပာခ့ဲဖူးသည္။ သို႔ဆိုလွ်င္ အဆိုပါအမွန္တရားသည္ စစ္ေဘးဒဏ္ 

ျပည္သူမ်ားပင္ ျဖစ္ေၾကာင္း ထပ္မံညႊန္းဆိုအပ္ပါသည္။ စစ္မက္ပဋိပကၡျဖစ္ပြားရာ အရပ္ေဒသမ်ားရိွ တိုင္းရင္းသားျပည္သူ 

မ်ားသည္ “ဘာ အမွားတစ္ခုမ ွမက်ဴးလြန္ခဲ့ပါဘဲ” စစ္ေဘးေရွာင္အျဖစ္ ေန႔ရပ္စြန္႔ခြာ ထြက္ေျပးခ့ဲၾကရသည္။ 

BNI-Myanmar Peace Monitor ၏ မွတ္တမ္းမ်ားအရ ႏွစ္အလိုက္ တိုက္ပြဲမ်ားေၾကာင့္ ထြက္ေျပးခဲ့ေရေသာ 

စစ္ေဘးေရွာင္ဦးေရသည္ ၂၀၁၃ခုႏွစ္ႏွင့္ ၂၀၁၅ခုႏွစ္မ်ားတြင္ (၁၂၅၀၀၀) ေက်ာ္အထိ အျမင့္ဆုံးရွိေနခဲ့ပါသည္။ ၂၁၀၅ခုႏွစ ္

ေနာက္ပုိင္း စစ္ေဘးေရွာင္ အေရအတြက္ ေလ်ာ့က်လာခဲ့သည္ဟုဆုိႏုိင္ေသာ္လည္း ႏွစ္စဥ ္ ေသာင္းႏွင့္ခ်ီကာ ထပ္မံထြက္ေျပး 

တိမ္းေရွာင္ေနရသည္ကို ေတြ႕ရပါသည္။ BNI-MPMမွ ရရိွထားေသာ စာရင္းမ်ားအရေတာ့ ယေန႔အထိ အမွန္တကယ္ 

ေနရပ္ျပန္ႏုိင္ေသာ စစ္ေဘးဒုကၡသည္အေရအတြက္ သည ္ရာဂဏန္းမွ်သာ ရွိေသးေၾကာင္း ေတြ႕ရိွရပါသည္။ 

၂၀၁၉ခုႏွစ ္ၾသဂုတ္လဒုတိယအပတ္က ကခ်င္ျပည္နယ္၀ိုင္းေမာ္ၿမိဳ႕ေပၚတြင္ ျပဳလုပ္ေသာ စစ္ေဘးေရွာင္ျပည္ သူမ်ားႏွင့္ 

လူထုေတြ႕ဆုံပြဲတစ္ခုတြင္ စစ္ေဘးေရွာင္မ်ား အိမ္ျပန္ႏုိင္ေရးအတြက္ ေျမျမဳပ္မုိင္းမ်ား ရွင္းလင္းေပးဖုိ႔၊ ျပန္လည္ေနရာ 

ခ်ထားေရးအစီအစဥ္မ်ား စနစ္တက်ရိွဖုိ႔၊ အေျခအေနတစ္ခုေရာက္သည္အထိ စား၀တ္ေန ေရးပံ့ပိုးကူညီေပးဖုိ႔၊ ကေလးမ်ား 

ပညာေရးႏွင့္ က်န္းမာေရးအတြက္ ေကာင္းမြန္စြာစီစဥ္ေပးဖို႔ (https://bit. ly/2Z705bG) စေသာ လုိလား ခ်က္မ်ားကို 

ၾကားသိရပါသည္။ 
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ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအတြက္ေရွ႕ဆက္ NCA အလုပ္ျဖစ္ႏိုင္သလား 

 

သတင္းမွတ္တမ္းမ်ားကို ရႈၾကည့္လွ်င္ NCA အရ အပစ္အခတ္ရပ္စထဲားၿပီး ၿငိမ္းခ်မ္းေရးေဆြးေႏြးပြဲမ်ား ေဖာ္ေဆာင္ေန 

သည့္ကာလအတြင္း ပညာေရး၊ က်န္းမာေရးအစ မူးယစ္ေဆး၀ါးတိုက္ဖ်က္ေရးအဆုံး ေဒသဖြ႕ံၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ လုံၿခံဳေရး 

ဆိုင္ရာကိစၥရပ္မ်ားကို အပစ္ရပ္တုိင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြ႕ဲမ်ား (EAOs) ႏွင့္ အစိုးရ၊ တပ္မေတာ္တုိ႔အၾကား ပူးေပါင္း 

လုပ္ေဆာင္ရန္ သေဘာတူထားခ့ဲၾကေသာ္လည္း လက္ေတြ႕ေျမျပင္တြင္မူ ေဖာ္ျပစရာမရွိေသးပါ။ 

NCA တြင္ လက္မွတ္ထိုးအဖြဲ႕မ်ားအား မတရားအသင္းအျဖစ္မွ ပယ္ဖ်က္သည္ဆိုေသာ္လည္း အပစ္ရပ္အဖြ႕ဲ တစ္ဖြဲ႕ 

ျဖစ္ေသာ ABSDF ေခါင္းေဆာင္အခ်ဳိ႕ကို မတရားအသင္းဆက္သြယ္မႈျဖင့္ တပ္မေတာ္မွ တရားစြဆဲုိ၊ အမႈဖြင္ ့ အေရးယူမႈမ်ား 

ရွိခဲ့သည္။ https://bit.ly/2RqD9Bu 

အလားတူ မူးယစ္ေဆး၀ါးတိုက္ဖ်က္ေရး ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရမည္ဆိုေသာ္လည္း မြန္ျပည္နယ္တြင္ မူးယစ္ေဆး၀ါး 

ဖမ္းဆီးရမိခဲ့သည့္ အပစ္ရပ္အဖြ႕ဲ မြန္ျပည္သစ္ပါတီကို မြန္ျပည္နယ္ လုံၿခံဳေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာဌာနမွ သတိေပးမႈမ်ား ရွိခဲ့သည္။ 
https://bit.ly/2HKWo38 

https://www.mmpeacemonitor.org/
https://bit.ly/2RqD9Bu
https://bit.ly/2HKWo38
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ကရင္ျပည္နယ္ ဖာပြန္ေဒသအတြင္း ေဒသဖြ႕ံၿဖိဳးေရးအေၾကာင္းျပဳကာ တပ္မေတာ္မွ လမ္းေဖာက္လုပ္မႈေၾကာင့္ တပ္မ 

ေတာ္ႏွင့္ KNU အၾကားတိုက္ပြဲမ်ား ျဖစ္ပြားခဲ့သည္။ သို႔ေသာ္ တပ္မေတာ္အေနျဖင့္ အဆိုပါလမ္းအား ဆက္လက္ေဖာက္ 

လုပ္မည္ဟုပင္ ေၾကညာခ်က္ထုတ္ခဲ့ေသးသည္။ ထို႔ေၾကာင့္ ဖာပြန္ေဒသတြင္း တိုက္ပြဲမ်ား၊ ထိေတြ႕မႈမ်ား မၾကာခဏျဖစ္ပြားေန 

ပါသည္။ https://bit.ly/2m6nd8p 

လက္ရွိတြင္ ျမန္မာ့ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္တြင္ တုိက္ပြဲမ်ားျဖစ္ပြားလိုက္၊ စစ္ဒဏ္သင့္ျပည္သူမ်ား ေနရပ္စြန႕္ခြာ 

ထြက္ေျပးလိုက္၊ အလြတ္သေဘာ ေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးပြဲမ်ား ရံဖန္ရံခါ က်င္းပလိုက္ႏွင့္သာ ျမင္ေတြ႕ေနရပါသည္။ ၿငိမ္းခ်မ္းေရး 

ခရီးလမ္းသည္ အရိွန္တန္႔ကာ ေရွ႕တိုးရန္ ခက္ေနသည္ဟုဆိုရပါမည္။ NCA အရ ေျဖရွင္းေပးႏိုင္ မည့္ ယႏၱရားမ်ားျဖစ္ေသာ 

JMC ႏွင့္ UPDJC တို႔ကလည္း KNUႏွင့္ RCSS/SSA တို႔ ယာယီႏ ုတ္ထြက္ထားသျဖင့္ တရား၀င္အစည္းအေ၀းေခၚရန္ပင္ 

အခက္ႀကံဳေနပါသည္။ 

NCA လက္မွတ္ေရးထိုးထားေသာ ခ်င္းအမ်ဳိးသားတပ္ဦး(CNF)မွ ေခါင္းေဆာင္တစ္ဦးျဖစ္သူ ဆလိုင္း 

လ်န္မႈန္းဆာေခါင္သည္ NCA ယႏၱရားလည္ပတ္မႈ ရပ္တန္႔ေနသျဖင့္ စုိးရိမ္ေနေၾကာင္း ယခုလို ေျပာဆို ထားသည္။  

‘‘တိုက္ပြဲေတြ ျပန္ျဖစ္လာလို႔ JMC လည္း အလုပ္မျဖစ္ဘူးဆိုရင္၊ UPDJC လည္း အလုပ္မျဖစ္ဘူးဆိုရင္ ဘာျဖစ္ 

သြားမလဲဆုိေတာ့ NCA စာခ်ဳပ္အရ ဖန္တီးထားတ့ဲ ယႏၲရားအားလံုးပ်က္စီးၿပီးေတာ့ ေနာက္ေၾကာင္းျပန္သြားမယ္။ ၿပီးေတာ့ 

ဟိုး...ၿငိမ္းခ်မ္းေရး မစခင္ အေျခအေနမ်ဳိး ျပန္ေရာက္မွာ ေတာ္ေတာ္  စုိးရိမ္တယ္’’ ( https://bit.ly/2lC7k9w ) 

အပစ္ရပ ္ တိုင္းရင္းသားအဖြ႕ဲမ်ားစုစည္းထားေသာ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္ဦးေဆာင္အဖြဲ႕ (PPST) ၏ ယာယီ အဖြ႕ဲ 

ေခါင္းေဆာင္ ဗုိလ္ခ်ဳပ္ႀကီးယြတ္စစ္၏ အဆိုအရေတာ့ NCA လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့ၿပီးေသာ ေလးႏွစ္တာ ကာလကို ၿခံဳၾကည့္ပါက 

NCAလမ္းေၾကာင္းျဖင့္ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စုတည္ေဆာက္ေရး လမ္းစသည္ မေသခ်ာမႈမ်ားႏွင့္ ေ၀၀ါးေနေသး သည္ဟု 

ရႈျမင္ရပါသည္။ 

၂၀၁၉ခုႏွစ ္ ၾသဂုတ္လ ၂၁ရက္၊ ထိုင္းႏုိင္ငံ ခ်င္းမုိင္ၿမိဳ႕တြင္ က်င္းပေသာ PPST အစည္းအေ၀းတြင္ ဗုိလ္ခ်ဳပ္ႀကီး 

ယြတ္စစ္က “NCA ကုိ လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့တာ အခုဆုိရင ္ (၄)ႏွစ္တင္းတင္းျပည့္ဖုိ႔ နီးကပ္လာပါၿပီး၊ ၿငိမ္း ခ်မ္းေရးလုပ္ငန္းစဥ္န႔ဲ 

ပတ္သက္လုိ႔ ျပန္လည္သံုးသပ္ၾကည့္ရင္ ဖက္ဒရယ္ျပည္ေထာင္စု တည္ေဆာက္ေရးအတြက္ လမ္းစက 

ေဝဝါးေနဆဲပဲျဖစ္ပါတယ္”ဟု ဆိုခဲ့သည္။ https://bit.ly/2lFnuiE  
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